
نایب رئیس زنان فدراسیون تیراندازی از اعزام ملی پوشان به جام 
جهانی هند خبر داد. براساس گفته های کبری غیاثی کارهای 
لازم برای اعزام بــه جام جهانی هند انجام شــده و به احتمال 
درصد تیراندازان عازم مســابقات  شوند و آن۱۰ درصد هم   ۹۰
به خاطر کارهای اداری و هزینه های بالاســت. در بخش زنان 
پنج نفر)دو تیرانداز تپانچه و سه تیرانداز تفنگ( اعزام می شوند. 
علاوه بر آن بــا توجه به حمایت کمیته ملــی المپیک از هانیه 
رستمیان در خصوص اعزام به مســابقات به صورت انفرادی، 
رستمیان و ســبقت اللهی با انتخاب مربی تپانچه به هند اعزام 

خواهند شد.« 
غیاثی همچنیــن در خصوص مســابقات و اردوهــای آینده 
گفت: »فدراسیون با اعزام ملی پوشــان به رقابت ها و اردوهای 
برون مرزی مشــکلی ندارد، اما غیر از بحث مالــی برای اعزام، 
هزینه تمرین از قبیل فشــنگ و ســاچمه و مصارف تمرینی 
خیلی بالاســت و قیمت ها چندین برابر شده اســت. نظر ما، 
مربیان و کمیته فنی بر اعزام به اردوهای تدارکاتی اســت، اما 

باید پول باشد.«

 اعزام تیراندازان 
به هند صددرصد نشده است

8849843213سرويس ورزشي

مشــکلات ورزش ایران تمامی نــدارد. در 
شــرایطی که بســیاری از ورزشــکاران و 
رشته های مختلف شانس حضور در مسابقات 
برون مرزی را پیــدا نمی کننــد، بی پولی و 
گرانــی ارز نیز مزید بر علت شــده اســت. 
تا پیش از این تنها پارالمپیکی هــا از اعزام کیفی 
گلایه داشتند، اما با تأکید کمیته  ملی المپیک بر 
اعزام کیفی کاروان به بازی های آســیایی، قطعاً بر 
تعداد ورزشکاران منتقد اضافه خواهد شد. اگرچه 
اعزام بهترین ها به تورنمنت های جهانی و آسیایی 
شانس کسب مدال را افزایش می دهد، ولی تأکید 
زیاد روی کیفی گرایی مانع از ظهور استعدادهای 
جدید می شــود و فرصت درخشــش را از جوانان 

باانگیزه می گیرد.
      

اعزام نفرات و تیم هایی که شــانس قطعی کسب 
مدال هســتند از جمله برنامه هایی است که در 
سال های گذشته توسط کمیته  ملی پارالمپیک 
اجرا شــده اســت. تأکید بر حضور بهترین هایی 
که قطعاً روی ســکوی قهرمانی، نایب قهرمانی و 
سومی می روند برنامه ای است برای افزایش انگیزه، 
کاهش هزینه ها و کســب حداکثــری موفقیت. 
این پروژه در اعزام کاروان جانبازان و معلولین به 
بازی های پاراآسیایی جاکاراتا اجرایی شد و کاروان 
کشورمان بر سکوی سوم قاره ایستاد. این دیدگاه 
در پارالمپیــک توکیو نیز به اجــرا درآمد و حالا 
مسئولان کمیته  ملی المپیک درصدد اجرای اعزام 

کیفی در این کمیته هستند. 
بازی های آسیایی با یک ســال تأخیر برگزار خواهد 

شــد. چالش های متعدد ورزش ایران تمامی ندارد 
و همانند همیشــه کمبود بودجه فدراســیون ها را 
با مشــکلات زیادی مواجه کرده اســت. از طرفی با 
نقل مکان خسروی وفا از پارالمپیک به المپیک، انتظار 
می رفت رویکرد کیفی گرایی در این کمیته نیز اجرایی 
شود. با تأکید دبیرکل کمیته  المپیک روی این مسئله، 
کاروان ورزش ما در هانگژو براساس همین رویه اعزام 
خواهد شد. مناف هاشمی در گفت وگوی تلویزیونی 
روی این مسئله تأکید کرد: »باید در خصوص کاروان 
اعزامی به مســابقات بازی های هانگژو بگویم اعزام 
کاروان به این بازی ها به صــورت کیفی خواهد بود، 
چراکه ما مجبور هســتیم در حوزه کیفی ســازی، 
فدراســیون های مدال آور را به این مسابقات اعزام 
کنیم و با توجه به برنامه ریزی که برخی از رشته های 
ورزشی دارند و می توانند نتیجه خوبی را کسب کنند 
آنها را به این مســابقات اعزام خواهیم کرد.« نکته 
جالب توجه اینکه کیفی گرایــی در خصوص بانوان 
اعمال نخواهد شد: »ما تنها در بخش بانوان است که 
نظر کیفی نداریم، چراکه شرایط بانوان با آقایان فرق 
می کند و تمام تلاش خود را کرده ایم که35 درصد 

کاروان را به بانوان اختصاص دهیم.« 
      

تفکر کیفی گرایــی فرصت حضور در مســابقات 
برون مرزی را از تیم ها می گیرد. بودجه در نظر گرفته 
شــده برای ورزش در لایحه ارائه شده به مجلس 
انتقادهای زیادی را به همراه داشت. بسیاری از اهالی 
ورزش معتقدند میزان افزایش بودجه این حوزه هیچ 
تناسبی با میزان تورم و افزایش نرخ ارز نداشته است. 
جدا از اینکه ورزش ما سال بسیار شلوغ و حساسی 

را پیش رو دارد باید تأکید کنیم که فدراســیون ها 
پیش از ایــن نیز برای تأمین بودجــه اعزام تیم ها 
به مســابقات برون مرزی با کمبودها و مشکلات 
زیادی دســت و پنجه نرم می کردند. هندبال یکی 
از رشته های موفق ورزش کشور محسوب می شود. 
با این  وجــود چالش های مالی همــواره تیم های 
هندبال را با چالش روبه رو کرده است. تیم هندبال 
ساحلی رقابت های قهرمانی آسیا را پیش رو دارد، 
اما به گفته رئیس فدراسیون هنوز ارز مورد نیاز آن 
تأمین نشده است. پاکدل که هفته گذشته دوباره 
به عنوان رئیس فدراســیون هندبال انتخاب شد 
در گفت وگویی تلویزیونی از کمبود بودجه گلایه 
کرد: »شرایط سخت شده است. اگر حمایت کمیته 
ملی المپیک و وزارت ورزش را نداشــته باشیم در 
تمام رشته ها دو اتفاق می افتد؛ اول اینکه بحث ارز 
فدراسیون ها را دنبال کنند. دو هفته است که بانک 
ملی ارز فدراسیون ها را نداده است. چهار روز دیگر 
تیم ساحلی ما به مسابقات قهرمانی آسیا می رود، اما 
ما نتوانسته ایم ارزش را بگیریم. ممکن است نتوانیم 
به این مسابقات برویم. اگر این حمایت نباشد امکان 

حضور مربی خارجی برایمان سخت خواهد بود.« 
علیرضا پاکدل در حالی از اجرای طرح اعزام کیفی 
در هندبال صحبت کرد که هنوز نتوانســته موانع 
ادامه همکاری با وویوویچ، سرمربی تیم بزرگسالان 
را مرتفع کند: »اتفاق دوم این است که شاید مجبور 
شویم در سال ۱۴۰۲ به سمت اعزام های کیفی و 
پرورش گلخانه ای ورزشــکاران برویم. دو، سه روز 
دیگر قرار اســت با وویوویچ مذاکره کنیم. ســعی 
می کنیم تکلیف او تا چند روز دیگر مشخص شود. 

در حال حاضر گزینه دیگری نداریم. اگر مشکل ارز 
حل نشــود بحث مربی خارجی در هندبال منتفی 
خواهد بود. داریم با سازوکار جدید مذاکره می کنیم. 
یک پلن خاص است که باید تکلیفش مشخص شود. 
اگر مبلغ کل ورودی فدراسیون از طریق اسپانسر، 
کمیته المپیــک و وزارت ورزش را بدهیم باز هم 
شاید نتوانیم یک سال از قرارداد وویوویچ را پوشش 
دهیم.« بــا این تفکر دیگر خبــری از برنامه ریزی 
طولانی مدت نخواهد بود و فدراسیون ها به صورت 
گلخانه ای تنها برای موفقیت چند ورزشکار و تیم 

سرمایه گذاری خواهند کرد. 
      

افزایش نرخ ارز کمر تیم ها را شکسته و این مسئله 
موجب شده است علاوه  بر کمیته ها، فدراسیون ها 
نیز به فکر کیفی گرایی بیفتند. ملاک اصلی اعزام 
کیفی کسب مدال های خوشرنگ است، درحالی که 
بسیاری از تیم های اعزامی در رشته های مختلف 
اگرچه شانس مدال و رفتن روی سکو را نداشتند، 
اما با درخشــش خود در رقابت های بین المللی و 
کسب نتایج مطلوب شگفتی ساز شدند. اگر قرار 
باشد برای اعزام، گرفتن مدال یک ضرورت باشد 
قاعدتاً در بسیاری از رشته ها دیگر خبری از اعزام 
تیم های پایه نخواهد بود. همچنین ورزشــکاران 
انفرادی و تیمــی زیادی منتظرند بــا حضور در 
تورنمنت های خارجی پاســخ اعتمــاد مربیان و 
مســئولان را بدهند و تجربه حضور در میادین را 
پیدا کنند. منتها کیفی گرایی صرف قطعاً آرزوهای 
آنها را نقش بر آب خواهد کرد و حسرت مسابقه با 

رقبای خارجی به دلشان خواهد ماند.
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مترجم: شیوا  نوروزی

فريدون حسن

سه سال گذشت. سه سال از روزی که پهلوان خندان ایران چهره در 
نقاب خاک کشید و همه را شوکه کرد، گذشت. سیامند رحمان از اولین 
قربانیان کرونا بود تا باور کنیم که ویروس منحوس به هیچ کس رحم 
نمی کند. حالا سه سال از رفتن سیامند می گذرد و هنوز جای خالی اش در مسابقات پاراوزنه برداری 
حس می شود. سه سال گذشته، اما هنوز کسی پیدا نشده رکوردش را بزند. بعید هم به نظر می رسد تا 
سال ها کسی بتواند نام پهلوان خندان ایران را پایین بکشد. ۱۱ اسفند ۹8 روز تلخی بود برای ورزش 
ایران، روزی که وقتی خبر رفتن سیامند منتشر شد خیلی ها باورش نکردند، اما خبر تلخ واقعیت داشت. 

کرونا خیلی ها را از مــا گرفت. خیلی ها که برای خانواده هایشــان عزیز 
بودند، اما برخی نه برای خانواده که برای یک ایران مایه مباهات 

و عزت بودند و سیامند رحمان سرآمد تمام آنها بود. مدال های 
زیادی به دست آورد، اما آنچه باعث جاودانگی او شد، نه فقط 

مدال ها و افتخارآفرینی ها که لبخند همیشــگی و 
منش و مردمداریش بــود، خنده هایی 

که هیچ کس از دیدن آن محروم 
نمی شــد. او می خواست با 

مدال طلای پارالمپیک 
۲۰۲۰ جاودانه شود 
که نشد، اما سیامند با 
خنده هایش همیشه 

در دل مــا جاودانــه 
خواهد مانــد. روحش 

شاد و یادش گرامی.

لژیونرهای بسکتبال با ولیچر در اردوی تیم ملی 

3 سال در فراغ پهلوان خندان

تیم ملی بسکتبال با ویلچر در حالی اردوهای آماده سازی خود برای        خبر
مسابقات قهرمانی جهان را دنبال می کند که در فاصله سه ماه مانده 
تا این رقابت ها بالاخره می تواند از حضور لژیونرهایش بهره مند شود. در فاصله سه ماهه تا مسابقات 
قهرمانی جهان و حداکثر چهار مرحله اردوی تمرینی باقیمانده، زلزله ترکیه باعث شد تعدادی از بازیکنان 
ایرانی شاغل در لیگ این کشور به ایران بازگردند. از میان بازیکنان بسکتبال با ویلچر ایران که در اسپانیا، 
آلمان، فرانسه و ترکیه شاغل هستند، محسن بیگدلی و محسن طلوعی دو لژیونری هستند که به خاطر 
تعطیلی زودهنگام دیدارهای باشگاهی به ایران بازگشته اند و از همین رو در ترکیب اردونشینان تیم ملی 
برای اردوی آینده قرار گرفته اند. مســابقات بســکتبال باویلچر قهرمانی جهان طــی روزهای ۱۹ تا 
3۰خردادماه با حضور ۱۶ تیم به میزبانی دوبی برگزار می شود. براساس قرعه کشی انجام شده برای این 

مسابقات، تیم ملی ایران در گروه D با تیم های امریکا، انگلیس و عراق همگروه شده است.

ناکامی سابر در جام جهانی

پرونده سابریست های ایران در جام جهانی ایتالیا 
خیلی زود و البته با ناکامی بسته شد. رقابت هایی که 
از پنج شنبه آغاز شد و در همان روز نخست شاهد 

عملکرد ضعیف چهار نماینده ایران و حذف آنها از 
دور این رقابت ها بودیم. 

محمد فتوحی، محمد رهبــری، فرزاد باهر و نیما 

زاهدی چهار نماینده ایران در نخستین روز از جام 
جهانی سابر در ایتالیا بودند که عملکرد ضعیفی از 
خود به نمایش گذاشتند، به طوری که با شکست 
در جدول مقدماتی از گردونه رقابت ها کنار رفتند. 
محمد رهبری و محمد فتوحــی با چهار پیروزی 
و دو شکســت، نیما زاهدی با دو پیروزی و چهار 
شکست و فرزاد باهر با یک پیروزی و پنج شکست 
راهی جدول مقدماتی شدند. هر چهار نماینده ایران 
در دور نخست مرحله مقدماتی استراحت داشتند، 
امــا در دور دوم فتوحی و رهبر با شکســت برابر 
نماینده هایی از امریکا، زاهدی با باخت به حریف 
اســپانیایی و فرزاد باهر با شکست مقابل حریف 
ترکیه ای از گردونه رقابت ها کنــار رفتند. بعد از 
ناکامی رقم خورده در روز نخست برای نماینده های 
ایران همه نگاه ها به علی پاکدامن بود. ملی پوش 
ســابر ایران که جزو ۱۶ نفر اول رنکینگ جهانی 

است با توجه به حضورش در جدول اصلی با یک 
روز فاصله از دیگر نماینده های ایران، جمعه)دیروز( 
کارش را آغاز کرد، اما او هم نتوانست موفقیتی برای 
تیم ملی سابر ایران کسب کند و با قبول شکست 
در نخستین بازی خود در این رقابت ها برابر حریف 
کره ای از گردونه رقابت ها کنار رفت. شکستی که 
باعث سقوط ملی پوش ســابر ایران در رنکینگ از 

۱۶ به 3۶ شد. 
سرمربی تیم ملی سابر اما کسب نتایج ضعیف در جام 
جهانی را عدم تمرکز ملی پوشان به دلیل استفاده از 
سلاح های قرضی خواند. او که پیشتر اعلام کرده بود 
شرکت هواپیمایی وسایل شمشــیربازان را ارسال 
نکرده است، تأکید داشــت سابریست های ایران با 
وسایل قرضی مسابقه دادند و همین مسئله باعث 
شد تمرکز خود را از دست بدهند و نتوانند به نتایجی 

که باید و انتظار می رفت دست یابند.

عملکرد ضعیف 

شمشیربازان ایران 

 

در ایتالیا

شمیم رضوان 
      بازتاب

حامد قهرمانی 
      چهره

|1444 شــعبان   11  |  1401 اســفند   13 شــنبه  یونایتد بردن را بلد است
منچستریونایتد در ادامه نتایج خوبش 
با تحمیل شکست 3 بر یک به وستهام 
به یک چهارم نهایی جام حذفی رسید. 
تیم تن هاگ در شــرایطی توانست به 
مرحله بعدی FA CUP صعود کند که 
در نیمه دوم از حریفش عقب افتاد. گل 
سعید بن رحما به جای آنکه یونایتد را به 
دردسر بیندازد آنها را متحدتر کرد. گل 
به  خودی نایف گارد شروع ماجرا بود و 
بعد از آن هم الخاندرو گارانچو و فرد، دو 
تعویض طلایی تن هاگ، دو گل لحظه آخری را زدند تا کار یکسره شود. 
جو کول، بازیکن سابق وستهام بعد از این نتیجه با احترام از رکوردهای 
فوق العاده شیاطین سرخ صحبت کرد: »یونایتد تیمی است که می داند 
چطور پیروز شود. عقب افتادن در اولدترافورد بسیار سخت است و جو علیه 
تیم می شود، اما این منچستر و این سرمربی با چند تغییر کوچک شرایط 
را تغییر دادند. دو تعویض به موقع نه تنها نتیجه را عوض کرد، بلکه سبک 
بازی منچستر را نیز دگرگون ساخت.«  رویی کین هم نظری مشابه کول 
داشت: »تن هاگ ریسک بزرگی کرد، اما این ریسک جواب داد. سرمربی 
به خوبی از ظرفیت بازیکنان روی نیمکت استفاده کرد و شرایط را به سود 
منچستر تغییر داد.« تن هاگ نسبت به بازی با نیوکاسل در جام  اتحادیه 
شش تغییر در تیمش ایجاد کرده بود از جمله اینکه هری مگوایر، ویکتور 
لیندولف و مالاسیا جایگزین رافائل واران، مارتینز و لوک شاو شده بودند. 
از طرفی کاسمیرو هم قبل از اینکه وســتهام به گل برسد به جای مک  
تامینی وارد میدان شد و بعد از آن نوبت آمدن مارتینز، رشفورد و فرد به 
زمین بود. این تغییرات به قرمزها قدرت داد و هرچه وستهام فرصت ها را از 
دست می داد منچستر برای بازگشت به بازی تلاش می کرد. وقتی اهمیت 
فرصت ها را ندانید رقبا از آن استفاده خواهند کرد. بدون شک تصمیمات 
درست تن هاگ در تعویض بازیکن دلیل اصلی پیروزی من یونایتد بود. 
این تعویض ها ۱۰ دقیقه آخر بازی را سرنوشت ساز کرد و گل های برتری 
میزبان در همان دقایق به ثمر رسید. با این برد منچستر در مرحله بعد باز 

هم میزبان است و باید به مصاف فولام برد.

بارسا نصف راه را رفت

ال کلاسیکو به کام کاتالان ها
بارسا با برتری در دیدار رفت مرحله نیمه نهایی کوپا دل ری مقابل رئال مادرید 
گام بلندی برای صعود به فینال این مســابقات برداشت. پنج شنبه شب 
ورزشگاه سانتیاگوبرنابئو شــهر مادرید میزبان بازی رفت ال کلاسیکوی 
جام حذفی اسپانیا بود که در آن بارسای میهمان با تک گل دقیقه ۲۶ ادر 
میلیتائو که به اشتباه دروازه کورتوا را باز کرد، پیروز شد تا همه چیز به بازی 
برگشت در نیوکمپ کشیده شود. شاگردان ژاوی که بعد از دو شکست مقابل 
منچستریونایتد و آلمریا روزهای بدی را ســپری می کردند و سه بازیکن 
کلیدی شان لواندوفسکی، دمبله و پدری را هم در اختیار نداشتند با ارائه 
نمایشی حساب شده در این بازی موفق شدند پیروز میدان باشند و حالا 

امید زیادی برای رسیدن به دیدار فینال دارند.
   از نتیجه راضی هستم

ژاوی، سرمربی بارسا بعد از کســب این پیروزی مهم با تمجید از عملکرد 
شاگردانش گفت: »نتیجه خیلی خوب است، البته بازی برگشت هنوز باقی 
مانده است. از کار تیم راضی هستم. ما به رئال که معمولاً در زمین خودش 
صاحب موقعیت های زیادی می شود، فرصت های خیلی کمی دادیم و امروز 
آنها تا دقیقه 8۹ هیچ موقعیت جدی  نداشتند. تیم تلاش زیادی در این دیدار 
به خرج داد تا بتوانیم در دوئل ها پیروز شویم و توپ را جلوی زمین تصاحب 
کنیم.« سرمربی بارسا ادامه داد: »ما مقابل تیمی سطح بالا که فرصت های 
زیادی به ما نداد به خوبی از هم حمایت کردیم، اما نمی توانیم اجازه بدهیم 
تیم حریف بر ما مسلط شود. از نتیجه راضی هستم، اما از بازی نه. با این نتیجه 
شرایط برای بازی برگشــت کمی تغییر کرد. ما کمی برتر هستیم، اما رئال 
خیلی قدرتمند است و آنها در بازی برگشــت باید مقابل هواداران ما بازی 

کنند. اگر شکست خورده بودیم هم همین را می گفتم.«
سرمربی بارسا با تأکید بر اهمیت این پیروزی اضافه کرد: »برنامه مان برای 
این بازی متفاوت بود. ما قصد داشتیم تسلط کاملی بر زمین حریف داشته 
باشیم. امروز نتوانستیم کاری را که دوســت داشتیم انجام دهیم. با توپ 
خوب کار نکردیم. رئال هم فرصت های خیلی جدی نداشت. این پیروزی 
واقعاً برایمان مهم بود. آنها توانستند با در اختیار گرفتن توپ و میدان بر ما 
مسلط شوند. این تیم هنوز هم مدعی اصلی صعود به فینال است. من از نحوه 
عملکرد تیمم در زمینه توپ و میدان راضی نیســتم. این درصد مالکیتی 

نیست که ما به دنبالش هستیم.«
   حق بارسا برد نبود

کارلو آنجلوتی، سرمربی رئال هم بعد از شکست تیمش در ال کلاسیکو با 
اشاره به اینکه بارسا مستحق پیروزی در این بازی نبود، گفت: »یک بازی 
خوب و پرفشار را پشت ســر گذاشتیم و روی یک اشــتباه و پاس بد گل 
خوردیم. آنها فقط 35درصد مالکیت توپ را در اختیار داشتند، اما با این 
وجود تیم ما در یک سوم پایانی خیلی موفق عمل نکرد. روی هم رفته بازی 
خوبی انجام دادیم، ولی نتیجه رضایت بخش نبود. البته این بازی برای دیدار 
برگشت به ما روحیه می دهد. همین بازی را باید در نیوکمپ تکرار کنیم و 
به پیروزی برسیم. این باخت روی تیم ما اثر بدی داشت، ولی مطمئن باشید 
با انجام همین عملکرد می توانیم شکست دور رفت را جبران کنیم، چیزی 

که بارها انجامش داده ایم.«
آنجلوتی با اشاره به اینکه حریف استحقاق برد در این دیدار را نداشت، عنوان 
کرد: »به نظر من آنها اصلًا شایسته پیروزی در این دیدار نبودند. تیم ما از 
نظر مالکیت بازی یکی از بهترین نمایش های خود را داشت. اگر در بازی 
برگشت هم اینگونه بازی کنیم، فرصت های گلزنی بیشتری خواهیم داشت، 
چراکه بارسلونا نمی تواند در خانه دفاعی بازی کند. دیدن این سبک بازی از 
بارسلونا باعث تعجب بود، اما آنها به خوبی یاد گرفته اند که چطور دفاع کنند. 
آنها در این زمینه بسیار قدرتمند هســتند. در مقابل ما هم موقعیت های 

زیادی را از دست می دهیم که به هیچ عنوان خوب نیست.«
   کار سخت داور 

خوزه لوییس مونترو به عنوان داور بازی رئال – بارسا کار بسیار سختی 
در طول ۹۰ دقیقه داشت. بازی پرتنش و درگیرانه بازیکنان دو تیم از 
یک طرف و چند صحنه مشکوک داخل محوطه جریمه، او را به چهره ای 
ویژه تبدیل کرد. مهم ترین صحنه لحظه به ثمر رسیدن گل بود که داور 
به اشتباه اول آن را آفساید اعلام کرد، اما VAR گل را پذیرفت. آنجلوتی 
اما معتقد است که داور بازی خوب کار کرد: »به نظر من عملکرد او خوب 

بود و مشکل خاصی وجود نداشت.«

اد کاروترز

دیلی میل

 ورزش همواره آبستن اتفاقات عجیب و جالب توجه 
است، رخدادهایی که گاه حتی به یک رکورد تبدیل 
می شوند، درست مثل زمان دیدار دو تیم چادرملو 
اردکان و رازین پلیمــر در جریان نیمه نهایی لیگ 
دسته یک والیبال که رکورد طولانی ترین مسابقه 
والیبال را از آن خود کرد. بیشــترین زمان مسابقه 
والیبال در دنیا 3 ســاعت و 20 دقیقه بود، اما زمان 
دیدار دو تیم چادرملــو اردکان و رازین پلیمر، 3 
ساعت و 28 دقیقه به طول انجامید تا چادرملو بعد از 
یک مصاف نفسگیر بازی را به سود خود خاتمه دهد و 
با رکوردزنی موفق به کسب جواز صعود به سطح اول 
لیگ والیبال ایران شود. بردی که دستیابی بدان بیش 

از 3 ساعت زمان برد!

 رکوردزنی
در لیگ یک والیبال ایران

قاب

دنیا حیدری 

سفر بی رهاورد تاج!
گشت وگذار و جهانگردی به تاج اجازه نمی دهد تکلیف نیمکت تیم ملی 
را روشن کند. با وجود مشکلات فراوان فوتبال ایران که مهم ترین آن 
انتخاب سرمربی تیم ملی است، رئیس فدراسیون ترجیح می دهد این 
آخر سالی برنامه اش را با سفرهای برون مرزی پر کند تا مشخص کردن 

تکلیف سرمربی تیم ملی.
بهانه همیشه هست، بهانه هایی چون پیگیری مشکل انتقال منابع مالی 
باشگاه های ایران که می تواند هرازچندگاهی تدارک یک سفر خارجی 
را ببیند. ســفری که اگرچه رفتن آن در مقطع کنونی هیچ ضرورتی 
نداشت، اما لااقل  می شد بهانه ای حتی غیرقابل قبول برایش تراشید، اما 
سفر به تایلند برای تماشای تورنمنت شش جانبه فوتسال حتی ظرفیت 

این بهانه جویی ها را هم ندارد و صرفاً تفریحی است!
اما چه دلیلی دارد رئیس فدراسیون فوتبال با برنامه ریزی این سفرهای 
توریستی هزینه تراشی کند، آن هم در شرایطی که حضورش در ایران 
برای بررسی وضعیت نیمکت تیم ملی و معرفی سرمربی آن ضروری 
است! آیا فدراسیون هیچ کار مهم تر و ضروری تر از تماشای تورنمنت 
شش جانبه فوتسال ندارد که تاج برای تماشــای آن از نزدیک راهی 
تایلند می شود؟ البته که او همواره تأکید دارد ما در فدراسیون فوتبال 
با جدیت پیگیر این موضوع هستیم، اما بی شک اگر اینطور بود آقای 
رئیس برای یک تورنمنت غیرضروری چمدان نمی بست، وقتی کارهای 

مهم تری چون انتخاب سرمربی تیم ملی و تیم امید را دارد.
البته که آقای رئیس در این ســفر توریستی تفریحی، بازدیدی هم از 
محل برگزاری رقابت های فوتبال ساحلی قهرمانی آسیا در تایلند به 
عمل آورده است، اما آیا تاج در بازگشــت به ایران و در پایان این سفر 
تفریحی، سری به امکانات ورزش ایران هم می زند و از امکانات فوتبال 
ایران هم بازدید می کند؟ آیا تاج که در دیدار با رئیس کمیته فوتسال 
و فوتبال ساحلی کنفدراسیون ابراز امیدواری می کند که برگزاری این 
رقابت ها به رشد و توسعه هرچه بیشــتر فوتبال ساحلی در قاره کهن 
بینجامد در همین راســتا فکری هم برای رشد و توسعه هرچه بیشتر 

فوتبال در ایران می کند؟
بازدید از امکانات کشورهای مختلف که تنها برای گرفتن عکس های 
یادگاری نیست، بلکه برای یادگیری اســت. اما آیا از تاج که انتخاب 
ســرمربی تیم های ملی و امید را رها کرده و راهی تایلند شــده برای 
تماشــای تورنمنتی غیرضروری می توان انتظار داشت آنچه را که در 
بازدید از امکانات میزبان رقابت های فوتبال ساحلی آسیا رصد کرده به 

ذهن بسپارد برای پیاده سازی در ایران؟!
حضور در پاتایا برای تماشای یک تورنمنت تدارکاتی را نمی توان به پای 
فوتسال یا اهمیتی که رئیس فدراسیون فوتبال برای این رشته قائل 
می شود، گذاشت. همانطور که سفر به مالزی به بهانه پیگیری مشکل 
انتقال منابع مالی باشگاه های ایران را نمی توان ناشی از حساسیت تاج 
روی باشگاه ها دانست که اگر اینطور بود امروز نه فقط تیم های ملی و 
امید فوتبال ایران بدون سرمربی نبودند که تیم های باشگاهی نیز به 
دلیل نداشتن معیارهای حرفه ای همچنان چشم انتظار معجزه الهی 

برای بازگشت به لیگ قهرمانان آسیا نبودند!
اهمیت فوتبال، تیم ملی و تیم های باشــگاهی برای تاج را به سادگی 
می توان از رفتار و تصمیمات او دریافت و این چیزی اســت که رئیس 

فدراسیون فوتبال خود برای عموم مردم به تصویر کشیده است. 
تاج خیلی پیشتر ها جامعه فوتبال و حتی مردم را ناامید کرده، اما سؤال 
اینجاست که چرا مسئولان بالادستی به او بابت این همه اهمال کاری 
خرده نمی گیرند؟ چطور می شــود کــه جواز ســفرهای تفریحی و 
کم اهمیت او با مشــکل برای صدور مواجه نمی شــود؟ آیا این نحوه 

مدیریت به سود فوتبال ایران است؟

شیوا  نوروزی
      گزارش  یک

پرورش گلخانه ای 
ثمره اعزام کیفی!


